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Tiszta szívet teremts bennem, Istenem, és az erős lelket újítsd meg bennem. (Zsoltár 51,12)

Mt 6,9-10: Ti így imádkozzatok: Mi Atyánk a mennyekben, szenteltessék meg a te neved, jöjjön el a 
te országod, legyen meg a te akaratod, amint a mennyben, úgy a földön is; 

Igehirdetés: Mit kérünk itt Istentől? Azt, hogy Isten Isten legyen az életünkben. Miért? Nem az? 
Azt  hiszem nagyon sokszor nem. És talán pont  ez a  hitünk egyik nagy önbecsapása,  hogy azt 
hisszük, hogy Isten benne van, de egy olyan istent mutat az életünk, aki nem valódi isten, csak 
istenke, egy  bálvány.  Amikor én istent faragtam, / kemény köveket válogattam. / Keményebbeket, 
mint a testem,/hogy, ha vigasztal,  elhihessem. – írja Nemes Nagy Ágnes. A valódi Isten, akit  a 
Miatyánk szavaival megszólítunk, egy olyan Úr, aki az égen és a földön is Isten. Amit tőle kérünk, 
az nem kevesebb, mint hogy töltse be a szívünket és töltse be az életünket. Legyen szent az Ő neve 
az életemben, valósuljon meg az Ő akarata, éljek az Ő országában, az Ő királyi uralma alatt. 

A  nehézség  az,  hogy  ezt  nem  gondoljuk  igazán  komolyan.  Istent  sokszor  csak  arra 
használjuk, hogy oldja meg helyettünk az életünk nehézségeit,  de nem hívjuk be Őt az életünk 
örömeibe, és nem akarjuk átadni neki az irányítást, főleg ami a pénzt és a szexualitást illeti. Mintha 
a mi imánk az lenne: legyen meg a Te akaratod, amikor az nekem jó, de ne szólj bele abba, hogy mit 
csináljak a pénzemmel és abba a másikba pedig pláne ne szólj bele! Nincs rád szükségem, mert én 
pontosan tudom, hogy mit akarok és mi a jó nekem. 

Hogyan  tudom  beengedni  Istent  az  életembe,  hogyan  tudom  neki  átadni  az  irányítást, 
hogyan lesz hihető a számomra, hogy tényleg az a jó, amit Ő akar? Azt hiszem, ennek az eszköze 
pont az imádság: „Amennyiben a kereszténység szíve egy olyan Isten, aki nem kevesebbet ad, mint 
önmagát, ennek logikus következménye, hogy a keresztény ember alapvető beállítottságának az Ő 
befogadására kell irányulnia. Legelőször is el kell fogadnunk, hogy szeretnek; hagyni kell, hogy 
Isten szeressen, hogy Ő legyen az aktív, az adakozó; hagyni kell, hogy Isten Isten legyen számunkra. 
(…) Lehet, hogy fel kell adnunk az imádságról alkotott összes olyan elképzelésünket, miszerint az 
ima egy olyan hosszabb-rövidebb időtartam, melynek során Istent – úgymond – szórakoztatnunk 
kell  szent  gondolatokkal  vagy  értékes  érzelmekkel  és  szavakkal.  Ha  érezzük,  hogy  előadásunk 
reménytelen, elbátortalanodunk, és azt a következtetést vonjuk le, hogy számunkra időpocsékolás… 
Elfelejtjük azt az igazságot, hogy Isten az, aki cselekszik, és aki ad. A keresztény ima nem más, mint  
jelen lenni Isten előtt, oly módon, hogy Isten adni tudjon nekünk. Csak az számít, hogy hiszünk 
ebben és Vele maradunk, tekintet nélkül arra, milyen érzelmek töltenek el közben, ha egyáltalán 
eltöltenek… A hitet úgy tudjuk a legmélyebben kifejezni, ha minden nap fenntartunk egy konkrét, 
sérthetetlen időt, bármily rövid legyen is, amikor vakon bízó hittel el- és befogadjuk Isten irántunk 
való korlátlan szeretetét.” (Ruth Burrows OCD) 

Aki  így  él,  hogy  naponként  hagyja  Istennek,  hogy  szeresse  őt,  annak  egyre  könnyebb 
elengedni a ragaszkodásait és hagyni, hogy Istent uralma átjárja az életét egyre teljesebben. Ez nem 
megy egyik napról a másikra, de ha az imádság táplál minket, akkor  olyanok leszünk, mint a víz 
partjára ültetett fa, amely kellő időben gyümölcsöt terem, és levelei nem hervadnak (Zsolt 1.) Ha 
viszont ez az éltető erő nem járja át az életünket, akkor az imádságunk csak elszáradt levélként  
zörög majd. 

Aki az Isten országában él, szabad ember. Nem tudja beszennyezni a hatalom és a pénz, 
egyre teljesebben szabad a szeretetre, ahogy Sólyom Lászlóról mesélte nektek Viktor bácsi kedden. 
Mit tehetünk, hogy mi is szabad emberek legyünk? A megváltottságunk egy lehetőség, de ha mi a 
megváltottságunk ellenére visszasétálunk a rabságba, akkor nem leszünk szabadok. Arra hívlak, 
hogy egyre teljesebben éld meg a szabadságodat. Minden nap szánj rá időt, hogy Isten szeretetét  
megéld. Ne csinálj semmit, csak hagyd, hogy szeressen! Figyeld meg, ahogy ez egyre szabadabbá 
teszi az életedet! 
 


